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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 4/2021 (341) 

 
Datum a čas konání: 23. března 2021 v 9:00 hodin 

Místo konání: Microsoft Teams 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 27 senátorů) 

Omluveni: - 

Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek, prorektorka Režňáková, 
prorektoři Doupovec, Grmela, Hirš, Hruška, Ing. Herrmannová, Mgr. Koude-
lová 

 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace vedení VUT 
4. Informace z RVŠ 
5. Informace SK AS VUT 
6. Ekonomické záležitosti  

 Pravidla Rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 
 Další ekonomické záležitosti – Centralizované prostředky pro r. 2021 

7. Legislativní záležitosti 
 Další legislativní záležitosti 

8. Pedagogické záležitosti 
 Zpráva o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na Ústavu soudního in-

ženýrství v zimním semestru akademického roku 2020/21 
 Další pedagogické záležitosti – Informace prorektora Doupovce 

9. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

10. Různé  
 Stanovení termínu příštího zasedání AS VUT a informace o dalších možných termínech za-

sedání AS VUT v I. pololetí r. 2021 
 Různé – Schválení nových členů EK AS VUT  

 
 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Dnešní zasedání AS VUT zahájil předseda AS Hanáček v 9:00 hodin; úvodem přivítal rektora Ště-
pánka, kvestora Janíčka, prorektorku Režňákovou, prorektory Grmelu, Doupovce, Hirše a Hrušku, 
kancléře Gregorka, Ing. Herrmannovou, tiskovou mluvčí Koudelovou, přítomné členy AS VUT 
a ostatní účastníky zasedání. V návaznosti na pokračující nouzový stav ČR z důvodu vážné epide-
miologické situace pandemie koronaviru Covid-19 bylo svoláno distanční jednání AS VUT.  

Následně doc. Hanáček podal návrh na schválení usnesení AS týkající se určení skrutátorů – byli 
navrženi doc. Steinbauer a Ing. Bradáč.  
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Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení výše uvedeného programu zasedání AS VUT, který 
byl doplněn v bodě 8. Pedagogické záležitosti o Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studij-
ních programech na ÚSI v zimním semestru akademického roku 2020/21. Výše uvedený program 
byl v tomto znění schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, s doplněním bodu 8. Pe-
dagogické záležitosti o Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na ÚSI 
v zimním semestru akademického roku 2020/21.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Štěpánek 

▪ Ve věku nedožitých 77 let zemřel dne 16. 3. 2021 prof. Jaroslav Fiala, který byl děkanem Fakulty 
chemické od r. 2002–2006, poté působil do r. 2010 jako prorektor VUT pro zahraniční vztahy. 
Také od r. 1997–2002 působil na FCH jako proděkan.  

▪ Dne 17. 3. 2021 zemřel také prof. Lubomír Lapčík, který byl prvním děkanem Fakulty chemické 
po jejím znovuobnovení, tedy od r. 1992–2000. Původem fyzikální chemik se významně zasloužil 
o obnovení FCH a následně o její budování a směřování v moderní výukovou instituci.  

▪ V pátek byly doručeny z MŠMT od ministra Plagy dva jmenovací dekrety pro nové profesory 
podepsané dne 15. 12. 2020 prezidentem ČR Milošem Zemanem. Titul profesor obdrželi Tomáš 
Meluzín, vedoucí Ústavu ekonomiky na FP VUT, Martina Zeleňáková, která externě působí na 
FAST VUT, konkrétně na Ústavu vodních staveb. Tradiční obřad v Karolinu se z důvodu pande-
mie koronaviru neuskuteční. Dekrety budou novým profesorům předány cestou fakult VUT, rek-
tor jim gratuluje a pevně věří, že se setkají při jiných příležitostech. 

▪ Zasedání Vědecké rady VUT dne 19. 3. 2021 se poprvé zúčastnili její dva noví členové schválení 
AS v listopadu loňského roku. Na programu jednání VR VUT byla tři další profesorská řízení.  

▪ Byl odeslán dopis rektora a prorektorky Režňákové adresovaný řediteli Českého normalizačního 
institutu ohledně zpřístupnění technických norem pro studenty VUT, zpřístupnění se bohužel 
stále nedaří získat.  

▪ Podklady pro vakcinaci pracovníků VŠ: Jednání neformální pracovní skupiny MŠMT pro proti-
pandemická opatření na VŠ, jejímž je rektor členem, došlo k závěru, že kromě jiných opatření je 
v tuto chvíli potřeba především urychlit zahájení očkování na VŠ a vyřešit jeho logistiku. Na jed-
nání byly definovány první dvě prioritní skupiny pro očkování na VŠ, kterými jsou (v tomto po-
řadí):  
- Akademičtí pracovníci VŠ ve věku 55 až 70 let (je předpoklad, že AP 70+ budou naočkováni 

z titulu věku dříve, než na ně dojde řada jako na VŠ pedagogy).  
- Akademičtí pracovníci a ostatní pracovníci VŠ (laboranti apod.) potřební při nejnutnější kon-

taktní výuce posledních ročníků Bc. a Mgr. studia. Ke zjištění toho, do jaké míry jsou jednot-
livé VŠ schopny si toto očkování zajistit mimo současnou infrastrukturu očkovacích míst or-
ganizovanou státem, krajem, či obcí, je nutné zjistit počet zaměstnanců, které je VŠ schopna 
naočkovat denně prostřednictvím vlastních kapacit, smluvních lékařů nebo zdravotnických 
zařízení mimo současnou infrastrukturu očkovacích míst. Tyto informace budou zaslány se-
kretariátem rektora na ČKR a touto cestou následně na MŠMT. Kvestor již požádal F/S o sou-
činnost a zaslání informací. 
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▪ Příručka pro posuzování činností a hodnocení v rámci M1 a M2 pro hodnotitele / M17+: Připo-
mínky připravil rektor a prorektor Grmela na základě podkladů získaných z fakult/součástí (dále 
F/S), připomínky VUT byly v diskusi v rámci pracovní skupiny dne 12. 3. 2021 akceptovány a VUT 
má za úkol zpracovat návrh změn ve změnovém modu do příručky. Rektor v této souvislosti 
doporučuje k přečtení článek prof. Šebka ohledně aplikovaného výzkumu, který hodnotí výsledky 
aplikací a jejich kvalitu dle M17+ poněkud jinak. 
https://vedavyzkum.cz/blogy-a-komentare/michael-sebek/aplikacnimu-vysledku-muzeme-od-
pustit-mnohe-ale-ne-to-ze-neni-aplikovan 

▪ Umístění VUT v žebříčku „University Ranking by Accademic Performance“ 2020–2021:  
URAP je nezisková organizace, která byla založena na Informatickém institutu Střední technické 
univerzity (Ankara) v r. 2009. Žebříček je vlastní iniciativou organizace URAP; VUT nedodávalo 
do žebříčku žádná data a s organizací URAP ani nespolupracuje prostřednictvím E. Kneblové. 
K sestavení žebříčku zřejmě URAP použila veřejně dostupná data. Další informace – viz příloha 
k zápisu z KR č. 6 ze dne 16. 3. 2021. 

▪ Umístění VUT v žebříčku „QS Subject Rankings“: 

- V čerstvě zveřejněném žebříčku QS se v kategorii Engineering and Technology umístilo VUT 
na 311 příčce. Oproti předchozímu roku se tak posunulo o 32 příček výše. Před brněnskou 
technikou je v této kategorii z českých univerzit pouze pražské ČVUT. 

- V jednotlivých podkategoriích si VUT stojí nejlépe v Electrical Engineering (251-300 místo 
celosvětově, 2. v ČR) a Mechanical Engineering (rovněž 251-300 pozice ve světě a 2. v ČR). 
V rámci strojírenství se VUT posunulo oproti loňském žebříčku o 50 pozic vpřed. 

- Stejného zlepšení o 50 příček se dostalo VUT i v kategorii Computer Science, kde zaujímá 
pozici 351-400 v mezinárodním srovnání a 3. z tuzemských univerzit. Přestože VUT má po-
měrně vysoké skóre i v podkategorii Civil Engineering, zde QS vyhodnocuje pouze prvních 
200 pozic z 903 zapsaných univerzit se stavebním zaměřením. 

- VUT se podařilo umístit také v oblasti přírodních věd, kam se řadí matematika či materiálové 
vědy (obojí na pozici 351-400) a poprvé také v oblasti chemie (501-550 příčka). Více infor-

mací je přímo na webu QS. 
▪ Rektor informoval o jeho jednání s prof. T. Šikolou. Dle názoru prof. Šikoly neproběhla v rámci 

VUT v dostatečné míře všeobecná diskuse ke strategickým dokumentům VUT. Rektor sdělil prof. 
Šikolovi, že strategické materiály byly diskutovány jak s děkany fakult a řediteli VŠ ústavů, tak i 
na kolegiu rektora a dále i v pracovních skupinách složených ze zástupců AS VUT a akademické 
obce VUT. Rektor je připraven k dalším případným diskusím, ale až po schválení strategických 
materiálů všemi požadovanými grémii, neboť se blíží termín odevzdání na MŠMT a následného 
projednání s MŠMT. 

▪ Projednávání SZ VUT 2021+ a PlReSZ na r.  2021 ve SR VUT: Správní rada VUT od minulé 
středy hlasovala formou per rollam o SZ VUT 2021+ a Plánu realizace SZ VUT pro r. 2021. 
Hlasování proběhlo do středy 17. 3. 2021, bylo doručeno 8 souhlasných stanovisek (potřebných 
je 8), strategické dokumenty lze tedy považovat za schválené. H. Doležalová zajistí vystavení 
dokumentů na webu VUT a jejich rozeslání na F/S. Připravuje se hodnocení strategických zá-
měrů 2020 a 2021+. Strategické záměry, které AS VUT minule schvaloval a schválila i Správní 
rada VUT, byly odeslány na MŠMT. 

▪ Jednací řád RVH VUT: Byla provedena analýza Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT, 
ze které vyplynula potřeba jeho inovace. Inovace JŘ RVH VUT však bude mít dopad i do dalších    
platných předpisů VUT. Probíhá analýza případných dopadů a následně proběhne diskuse s ga-
ranty jednotlivých předpisů, z toho důvodu nepůjde o rychlou a jednoduchou změnu. 

▪ Rektor předloží AS VUT ke schválení návrh na doplnění dalšího člena VR VUT – nového ředitele 
ÚSI prof. Pospíšila.  

▪ Cena Siemens: Cenu Wernera von Siemense za rok 2020 získala Katrin Bučková, úspěšná ab-
solventka Double Degree magisterského programu Industrial Engineering z FSI VUT. Porotu za-
ujala svou diplomovou prací s názvem Pokročilá technologie výroby kloubních implantátů meto-
dou EBM. V celkovém počtu 263 diplomových prací získala čerstvá absolventka 2. místo.  

▪ Na závěr rektor sdělil, že po skončení informací všech členů vedení VUT přednese na základě 
žádosti předsedy AS na MKR prezentaci o hodnocení VaV dle M17+; týká se modulu M2. 

https://vedavyzkum.cz/blogy-a-komentare/michael-sebek/aplikacnimu-vysledku-muzeme-odpustit-mnohe-ale-ne-to-ze-neni-aplikovan
https://vedavyzkum.cz/blogy-a-komentare/michael-sebek/aplikacnimu-vysledku-muzeme-odpustit-mnohe-ale-ne-to-ze-neni-aplikovan
https://www.topuniversities.com/university-rankings/university-subject-rankings/2021/engineering-technology
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➢ Prorektorka Režňáková 
▪ Sdělila, že nemá nové informace.  
 

➢ Prorektor Doupovec 

▪ Po projednání v AS VUT bylo vydáno Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijí-
macím řízením pro akademický rok 2022/2023“. 

▪ MŠMT vydalo rozhodnutí, ve kterém VUT povoluje distanční formy výuky a další náležitosti od 
1. 4. do 30. 9. 2021. 

▪ Dne 9. 3. 2021 proběhla Rada pro vnitřní hodnocení VUT, která schválila jeden studijní program 
FSI a projednala další záležitosti. 

▪ Na základě inspirace z některých jiných vysokých škol připravuje VUT zřídit pozici „Garant oblasti 
vzdělávání“. 

▪ K projednávání studijních programů na RVH VUT budou zváni kromě předkladatele také před-
sedové (nebo jimi jmenovaní zástupci) interních hodnoticích komisí VUT, aby se mohli kvalifiko-
vaně vyjádřit k tomu, zda předkladatel zapracoval všechny připomínky komise. Toto bude za-
komponováno do nejbližší aktualizace Směrnice č. 68/2017 „Pravidla projednávání návrhů akre-
ditací a studijních programů v Radě pro vnitřní hodnocení VUT“. 

 

➢ Prorektor Grmela 

▪ Akreditace FAST Management stavební výroby – Rada Národního akreditačního úřadu pro vy-
soké školství udělila akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru Management stavebnic-
tví pro uskutečňování Fakultou stavební VUT v Brně. Rada NAÚ vyhověla žádosti VUT, avšak 
udělila akreditaci předmětnému řízení pouze na dobu 5 let, a to zejména s ohledem na skuteč-
nost, že mezi vědeckými a výzkumnými projekty řešenými na pracovišti vysoké školy absentují 
zahraniční a mezinárodní výzkumné projekty. 

▪ Z F/S VUT byly sebrány připomínky a náměty do Příručky pro hodnocení M1 a M2 podle M17+. 
Byly akceptovány a budou zapracovány do textové verze k projednání KHV a RVVI. 

▪ Projekty Francouzské ambasády: Francouzská ambasáda zaslala informace o výzvách k podá-
vání žádostí na r. 2021 k získání vědeckých cen velvyslanectví Francie v ČR v 6 různých vědec-
kých oborech. Laureáti Ceny obdrží finanční odměnu a příležitost absolvovat výzkumnou stáž ve 
Francii. Přílohy obsahují všechny podmínky účasti a propagační plakáty k výzvám: 

- Cena Jean-Marie Lehn v oboru Chemie, 

- Cena Josepha Fouriera v počítačových vědách, 

- Cenu Henri Becquerel v oblasti jaderných věd, 

- Cena Alberta Schweitzera v oboru medicíny, 

- Cena Jacquesa Derridy v sociálních a humanitních vědách,  

- Ocenění Make Our Planet Great Again v oblasti životního prostředí a klimatu.  
Informace byly zaslány na F/S.  

▪ Vyhlášena výzva TAČR TREND – Podprogram 2 Nováčci: Odbor projektové podpory ve spolu-
práci s Odborem transferu technologií připravil podklady k této výzvě. Vzhledem k ukončení po-
dávání projektů k 28. 4. je požadavek na F/S o nahlášení zájemců o tuto výzvu do 12. 4. 2021. 

▪ GA ČR znovu vyhlásil následující výzvy s deadline: Jedná se o novou soutěž, která začala 10. 3. 
2021:  

- Standardní projekty, JUNIOR STAR, POSTDOC INDIVIDUAL FELLOWSHIP, mezinárodní – 
bilaterální projekty – do 22. 4. 2021. 

- LA projekty – GA ČR v roli Lead Agency – do 22. 4. 2021. 

- LA projekty – GA ČR v roli partnerské organizace – deadline je stanovený zahraničními agen-
turami.  
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▪ Byla vyhlášena Mezinárodní výzva QUANTERA II Call 2021, která podporuje výzkum v oblasti 
kvantových technologií. Výzva je rozdělena na dvě oblasti a každou oblast koordinuje jiný sub-
jekt. První téma je Quantum Phenomena and Resources, týkající se základního výzkumu, admi-
nistruje a financuje MŠMT. Druhé téma je zaměřeno na aplikovaný výzkum, má název Applied 
Quantum Science, administruje ho a financuje TAČR. Alokace na tuto výzvu je 1 mil. Euro a ma-
ximální výše podpory na jeden projekt je také 1 mil. Euro. Projekty mohou předkládat meziná-
rodní konsorcia složená minimálně ze tří způsobilých partnerů z nejméně tří zapojených zemí. 
Administrátoři z OPP žádají o nahlášení zájmu účasti do těchto projektů do 16. 4. 2021.  Pokud 
bude zájem, OPP zajistí založení Programu financování a draft Smlouvy o spolupráci. Soutěžní 
lhůta začíná 12. 3. 2021 a končí 13. 5. 2021 do 17 hodin. 

 

➢ Prorektor Hirš 

▪ Informace z Valné hromady JCMM: Dne 3. 3. 2021 proběhla 1. Valná hromada (dále VH) JCMM, 
z. s. p. o.  Po krajských volbách byl odvolán z VH bývalý zástupce JmK Ing. Jan Vitula, novým 
zástupcem ve VH JCMM za JmK je nyní Ing. Jiří Hlavenka. Na programu jednání VH bylo zvolení 
členů Dozorčí rady JCMM a proběhlo online. Za Jihomoravský kraj byli nominováni do Dozorčí 
rady JCMM tito zástupci: 
- Mgr. Jiří Nantl, LL.M. 
- Ing. Eva Havlová 
- Mgr. Richard Zemánek 
- Mgr. Lucien Rozprým 
- Jiří Čada 
VUT Brno nominovalo jako svého zástupce Mgr. Bc. Davida Gurníka z OZV. MU nominovala 
opakovaně Ing. Emilii Zichovou, MBA. Z minulých členů zůstává členem DR zástupce Mendelovy 
univerzity, Mgr. Lukáš Kala, jehož funkční období uplyne 10. 6. 2023. 
Ověřený zápis z jednání je přílohou MKR 22. 3. 2021. 

▪ Program Erasmus+: Byl prodloužen stávající program Erasmus+ KA103 na VUT určený pro fi-
nancování výjezdů studentů a zaměstnanců do září 2022 (projekt č. 2020-1-CZ01-KA103-
077464). Důvod prodloužení je, že dotace nebude z důvodu epidemie Covid-19 v původním ter-
mínu vyčerpána. Z prodloužení vyplývá, že v akad. roce 2021/2022 může v rámci tohoto pro-
dlouženého projektu probíhat mobilita s UK navzdory BREXITU.  

▪ Mezinárodní inter-oborová letní škola VUT: Byl spuštěn web mezinárodní inter-oborové LŠ VUT: 
https://www.vutbr.cz/en/summerschool. Aktuální materiály a odborná náplň jsou ve spolupráci 
s F/S průběžně doplňovány.  

▪ Výzva města Brna k zapojení VUT do akce „Do práce na kole“ (květen 2021): VUT jako partner 
Memoranda o snižování emisí byl osloven Odborem životního prostředí MMB s výzvou k připo-
jení se ke květnové akci s motem: Zkuste alespoň na měsíc nechat auto doma a dopravovat se 
do práce nebo na výlety na vlastní pohon! 
Proč se máte zapojit i vy? https://www.dopracenakole.cz/pro-firmy/proc-se-zapojit 
Jak zapojit i vaši firmu? https://www.dopracenakole.cz/pro-firmy/jak-firmu-zapojit 
Aktivita bude prostřednictvím OMVV a sociálních sítí propagována na VUT. 

 

➢ Prorektor Hruška 

▪ V souvislosti s pandemií koronaviru Covid-19 CVIS průběžně urychleně realizuje v rámci IS VUT 
většinu požadavků vznikajících na základě usnesení Vlády ČR a nadřízených orgánů.  

▪ V Pravidlech rozpočtu VUT pro r. 2021, které bude dnes AS schvalovat, jsou body projednávané 
až v rámci Rozpočtu VUT v Brně na r. 2021, prorektor bude AS VUT dále informovat.  

 

➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Monitoring – viz příloha k zápisu.  
 
 

https://www.vutbr.cz/en/summerschool
https://www.dopracenakole.cz/pro-firmy/proc-se-zapojit
https://www.dopracenakole.cz/pro-firmy/jak-firmu-zapojit
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➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové 

▪ V minulém týdnu se podařilo dokončit práce na novém newsletteru VUTARIUM pro absolventy. 
Jedná se o novou grafiku a také systém e-mailingu. Místo rozesílání newsletteru ve formátu PDF 
je nově nachystané rozesílání v HTML formátu. Newsletter aktuálně chodí na 23 tisíc adres ab-
solventů.  

▪ V souvislosti s datem 31. 3., do kdy je termín podávání přihlášek na VŠ, se OMVV intenzivně 
věnuje propagačním aktivitám zaměřeným na uchazeče o studium. Především formou road-
show, které se konají online formou. Tak jako při klasických roadshow fakulty propagují studenti. 
Další aktivity jsou přes platformy Gaudeamus, a to jsou propagační akce, které prozatím nahra-
dily studijní veletrhy. Propagace probíhá také ve spolupráci s fakultami, jednak formou přednáš-
kových dní, kdy jeden celý den je vždy věnován naší univerzitě, a také pomocí propagace na 
webu a v mobilní aplikaci, kde je přihlášeno přes 20 tis. studentů středních škol.    

 

➢ Kancléř Gregorek 

▪ Správní rada VUT projednala bez jakýchkoliv námitek strategické dokumenty, které byly na mi-
nulém zasedání schváleny AS VUT. Poděkování s rektorem za schválení strategických doku-
mentů. 

 

➢ Prezentace rektora Štěpánka 

Následovala prezentace rektora Štěpánka: „Prezentace výsledků modulu M2 podle RVVI pro vy-
brané VVŠ 2016–2018 pro AS VUT“. 
 
 

4. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ (dále P RVŠ) RNDr. Popela informoval o zasedání P RVŠ konaném dne 
18. 3. 2021. Na programu jednání P RVŠ dne 18. 3. 2021 byly následující hlavní body (další podrob-
nosti lze najít na www.radavs.cz): Užší předsednictvo Rady VŠ nominovalo do Rady pro velké vý-
zkumné infrastruktury doc. Mgr. Tomáše Kašparovského, Ph.D. (30:0=0), do Grémia Fondu vzdělá-
vací politiky Mgr. Lucii Říhovou (29:0=1) a do Reprezentativní komise pro rozpis rozpočtu veřejných 
vysokých škol doc. Mgr. Danielu Jobertovou, Ph.D. (16:11=2) a Ing. Michala Farníka (30:0=0). Hla-
sované návrhy byly představeny UP RVŠ v krátkém předstihu před zasedáním. Člen Předsednictva 
Rady VŠ Mgr. Michálek pak podal protinávrh (včetně zdůvodnění) na zástupce Rady VŠ do Repre-
zentativní komise. Navrhl místopředsedkyni ekonomické komise Rady VŠ doc. Benešovou 
(11:16=2). Jeho návrh v diskusním chatu krátkými zdůvodněními podpořili JUDr. Valová, RNDr. Po-
pela a JUDr. Hodulík. Předseda Rady VŠ prof. Pospíšil v chatu podpořil doc. Jobertovou. Výsledky 
hlasování jsou uvedeny za jmény. 

Předseda SK Ing. Farník formou prezentace informoval P RVŠ o aktivitách SK RVŠ a seznámil 
přítomné s hlavními body Programového prohlášení SK RVŠ. Poté zmínil, že proběhla neformální 
schůzka s MŠMT o reformě financování doktorského studia. Sdělil, že přijali usnesení: „SK RVŠ 
vyzývá, aby byl zajištěn mechanismus garantující využití prostředků plánovaně alokovaných do 
DKRVO z SVV tak, aby sloužily jako přímá finanční podpora studentů v nezmenšené výši.” Dále 
informoval o výběrovém řízení na pozice tajemnice (stala se jí Ing. Anna Kruljacová, MSc). Náměs-
tek ministra školství MŠMT ČR pro řízení sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF PhDr. Mgr. Vel-
čovský informoval o OP JAK a dopadech pandemie na OP VVV. Zmínil, že vláda schválila strukturu 
tzv. implementační struktury, OP JAK a alokaci. Na vládní úrovni panuje shoda na tom, že investice 
do vzdělání a do výzkumu má smysl. Velké téma, které doposud nebylo implementováno, jsou stu-
denti se specifickými potřebami. V rámci diskuse odpověděl na dotazy členů Rady VŠ. JUDr. Ba-
rančík potvrdil platnost metodického pokynu NAÚ v souvislosti s režimem realizace studijních pro-
gramů během pandemie. Poté krátce vystoupili ředitel CSVŠ Ing. Ryška a Mgr. Baierl, který vyjádřil 
podporu VOS při řešení problémů spojených se situací Covid-19; na závěr vystoupil člen Akade-
mické rady AV ČR RNDr. Krejčí. Předsednictvo Rady VŠ vzalo na vědomí teze Programu Rady VŠ 
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zpracované jednotlivými pracovními komisemi. JUDr. Hodulík informoval o stavu projednávání vy-
sokoškolské legislativy v PSP ČR. Novela zákona o VŠ je daleko před prvním projednáváním. Ne-
počítá se s tím, že by tento zákon byl projednáván na březnové schůzi. U zákona 130/2002 Sb. o 
podpoře vědy a výzkumu je snaha předkladatelů o to, aby byl projednán v prvním čtení na březnové 
schůzi. Následovala diskuse k novele zákona č. 130/2002 Sb. Předsedkyně komise pro vědeckou 
činnost doc. Radová upozornila na nebezpečí prodlevy. Od předchozího usnesení k této záležitosti, 
které vyzývalo k jednání s MŠMT a ČKR, již uplynulo 14 dní. Mimo jiné znovu upozornila na sporný 
překlad pojmu „industry research“, jak je uvedeno v připomínkách komise, a připomněla návrh JUDr. 
Mackové z jednání mimořádného Předsednictva Rady VŠ 4. 3. 2021 uplatnit změnu v českém pře-
kladu nařízení (EU) č. 651/2014. RNDr. Popela doporučil metodu "převodového drátu s nízkým od-
porem" a postupovat tedy podle přijatých stanovisek komise pro vědeckou činnost a Předsednictva 
Rady VŠ a přenášet je a řídit se jimi. Upozornil na to, že prodlevy v postupu mohou být riskantní 
a že včasná zpětná vazba obvykle předchází krizím. Zpětná vazba z Rady VŠ by měla proto být 
vnímána vstřícně a ne kriticky. Rada VŠ shrnuje náměty z akademické obce VŠ, a proto toku infor-
mací zdola nahoru by měla být věnována pozornost, nejen distribuci a vysvětlování informací od 
MŠMT, ČKR, NAU, RVVI aj. cestou Rady VŠ do akademické obce VŠ. Zdůraznil, že změny formu-
lací týkající se specifického výzkumu, aplikovaného výzkumu a smluvního výzkumu jsou vnímány 
v jeho okolí jako důsledek trendu upozaďování technického vysokého školství a souvisejícího vzdě-
lání, a pokud se k tomu reprezentace nepostaví a situace se nevyjasní, mnozí dotčení budou hledat 
cesty jak svá stanoviska, zejména ve volebním roce, přenášet i mimo reprezentace.  

Předsednictvo Rady VŠ počtem 20 kladných hlasů, 1 se zdržel, přijalo usnesení: Předsednictvo 
Rady VŠ shledává novelu zákona 130/2002 Sb. (ST 1118) předloženou do Poslanecké sněmovny 
formulačně problematickou s odkazem na výstupy Komise pro vědeckou činnost Rady VŠ. Ukládá 
předsedovi Rady VŠ, aby po projednání s předsedou ČKR a místopředsedou RVVI Baranem (a po-
skytnutí stanovisek Předsednictvu Rady VŠ) případně požádal premiéra ČR a předsedu Poslanecké 
sněmovny o odklad projednávání tohoto bodu na dubnové nebo květnové jednání Sněmovny. Od-
klad projednání vytvoří prostor pro vyjasnění sporných pasáží tak, aby zákon i nadále dobře reflek-
toval a podporoval probíhající výzkum na vysokých školách. 

Doc. Kašparovský informoval o aktuálním stavu jednání s MŠMT a MZ ohledně plánovaného očko-
vání akademických a neakademických pracovníků VŠ a osvětlil některé odborné aspekty testování, 
očkování a účinnosti vakcín. Prof. Skládanka předložil usnesení Fóra předsedů akademických se-
nátů, které bylo přijaté na jednání Fóra dne 26. 2. 2021 a požádal Předsednictvo Rady VŠ, aby toto 
usnesení podpořilo. Zápis z RVŠ dále uvádí, že „předsednictvo Rady VŠ počtem 34 kladných hlasů 
jednomyslně přijalo usnesení: Předsednictvo Rady VŠ podporuje usnesení Fóra předsedů akade-
mických senátů, aby v zájmu zajištění nezbytné koordinace v postupu akademických senátů vyso-
kých škol a jejich fakult napříč ČR byl akceptován výklad MŠMT stanovující ukončení funkčních 
období orgánů nebo členů orgánů vysokých škol nebo fakult prodlužovaných účinností zákona č. 
188/2020 Sb. do roku 2021. Funkční období orgánů nebo členů orgánů vysoké školy nebo fakulty 
prodloužené dle výkladu zákona v souvislosti s vyhlášeným nouzovým stavem ze dne 5. října 2020 
(tj. orgánů, jejichž funkční období mělo skončit mezi 5. říjnem 2020 a 31. prosincem 2020) skončí 
dle tohoto výkladu uplynutím dne 22. května 2021.“ RNDr. Popela upřesnil, že prezentované vý-
sledky hlasování nepovažuje za přesné, protože se hlasování s ohledem na diskuse na půdě AS 
VUT zdržel podobně, jako někteří přítomní členové LK RVŠ, kteří také vznesli výhrady. To zjevně 
nebylo podchyceno s ohledem na zvolený způsob hlasování desítek přítomných v Zoom pomocí 
ikon a vizuální sečítání hlasů. RNDr. Popela bude informovat o vypořádání nejen svých výhrad na 
příštím zasedání AS VUT. 
Rada vysokých škol upozornila usnesením na obtížné postavení studentů studijních programů ak-
reditovaných v zahraničí způsobené koronavirovou epidemií a žádá Ministerstvo vnitra České re-
publiky o nalezení takového řešení, které neomezí vydávání dlouhodobých víz a povolení k pobytu 
pro studenty těchto studijních programů. 
RNDr. Popela ocenil začínající fungování vytvořeného systému pro sběr námětů z Rady VŠ, který 
usnadní přenášení konkrétních námětů z VUT (viz např. vyjasnění terminologie online versus 
distanční). 
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Ing. arch. Galeová informovala o aktivitách komise RVŠ pro umělecké VŠ, podnětech pro formování 
strategických priorit a tvorbě programu pro období 2021–2023 / excelence RUV, dopad metodik, 
financování uměleckých VŠ a fakult. Zmínila i spolupráci se SK RVŠ a komunikační procesy jednot-
livých zpravodajů pro prioritní cíle. Další informací Ing. arch. Galeové byl stav certifikačního procesu 
Registru uměleckých výstupů, výčet kvantity a kvality odeslaných záznamů v r. 2021 za sběr r. 2020, 
průběh předcertifikace a srovnání s ostatními univerzitami a fakultami. Podrobnou analýzu dle jed-
notlivých segmentů a kategorií vkladatelů poskytne pro pracovní potřeby vedení VUT a senátorům 
AS VUT po zapracování aktualizace k 20. 4. 2021.  

Bc. Martin Horváth informoval o činnosti studentské komory RVŠ: Za nejdůležitější lze považovat 
schválení programového prohlášení SK RVŠ na období 2021–2023. V Programovém prohlášení 
jsou zahrnuty oblasti jako kvalita terciárního vzdělávání, situace VŠ, financování, řízení a samo-
správa VŠ, problematika vzdělávání doktorandů, internacionalizace studia, rozvoj SK RVŠ a třetí 
role. SK RVŠ se v něm také věnuje oblasti vzdělávání pedagogů, digitalizaci, duševnímu zdraví, 
pracovním povinnostem. Dále bude SK RVŠ více spolupracovat s dalšími partnery na národní 
úrovni, jako jsou Česká asociace doktorandek a doktorandů, Erasmus Student Network Czech Re-
public anebo Youth, speak up! Celé prohlášení SK RVŠ je uvedeno na webu SK RVŠ: 
file:///C:/Users/cardova.VUTBR/Downloads/Programove-prohlaseni-SK-RVS-2021-2023.pdf  

Témata diskutovaná SK RVŠ: hodnocení předmětů na VŠ, hodnocení školitelů bakalářských a di-
plomových prací, taktéž se diskutuje o tom, že na některých vysokých školách existují poplatky 
a není zcela jasné, zda jsou právně v pořádku (např. poplatek za odhlášení předmětu a pod).  
Předsednictvo SK RVŠ se snaží flexibilně reagovat na všechny podněty, které dostane. Naposledy 
se připojilo k dopisu asociace krajů, který posílala organizace „Nevypusť duši“. Tento dopis se vě-
noval pracovní povinnosti studentů psychologie, kteří už spolupracují v neziskových organizacích. 
Předsednictvo SK RVŠ je také v kontaktu se slovenskými kolegy ohledně situace týkající se změn 
v jejich VŠ zákoně, neboť jedna z navrhovaných změn je dost velký zásah do akademické samo-
správy. S ACSA spolupracuje na jejich Newsletteru, který je rozesílán každý měsíc na všechny stu-
dentské organizace v ČR.  
 
 

5. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že SK AS VUT pracovala na úpravě / aktualizaci 
Pravidel interního fondu studentských projektů pro r. 2021, v této souvislosti požádala o vyjádření 
EO a PrO Rektorátu. V souvislosti s aktuální situací v oblasti pandemie koronaviru Covid-19 je stále 
doplňován Instagram pro studenty, v jehož rámci jsou zveřejňovány probíhající aktivity studentů VUT 
i studentů z ostatních brněnských vysokých škol.  
 
 

6. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Pravidla Rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 22. 2. 2021 návrh „Pravidel sestavení rozpočtu Vysokého 
učení technické v Brně pro kalendářní rok 2021“ (dále jen „Pravidla rozpočtu VUT 2021), které z po-
věření rektora Štěpánka předložil kvestor Janíček. Na zasedání AS VUT konaném dne 23. 2. 2021 
kvestor Janíček přednesl k předloženému materiálu podrobný komentář.  

Návrh byl projednáván ekonomickou komisí AS VUT na zasedáních konaných od minulého zase-
dání AS ve dnech 9. 3. (před zahájením zasedání AS a po skončení zasedání AS VUT), 12. 3., 16. 3. 
a 18. 3. 2021. Doc. Steinbauer provedl porovnání loňských „Pravidel“ s předloženým aktuálním ná-
vrhem a předložený návrh „Pravidel rozpočtu VUT 2021“ byl uložen na SharePointu jako pracovní 
nástroj pro členy EK AS VUT a zvané hosty, tj. členy AS VUT zvolené pro nové funkční období, aby 
do tohoto dokumentu mohli průběžně zaznamenávat své připomínky / dotazy / náměty k předlože-
nému návrhu „Pravidel rozpočtu VUT 2021…“.  Na probíhajících jednáních EK AS VUT pak byl návrh 

file:///C:/Users/cardova.VUTBR/Downloads/Programove-prohlaseni-SK-RVS-2021-2023.pdf
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pravidel s vepsanými připomínkami průběžně projednáván, a následně EK AS VUT přijímala po-
stupně svá stanoviska.   

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedáním AS zrekapituloval zásadní oblasti, které 
EK AS na svých zasedáních podrobně prodiskutovala a přijala dílčí (doporučující a vypořádávající) 
usnesení EK ke všem článkům „Pravidel rozpočtu VUT 2021“ – viz níže uvedená usnesení.  
 
 
Usnesení EK AS VUT ze dne 12. 3. 3021: 
 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 12. 3. 2021:  
EK AS VUT projednala články 1 až 4 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 a seznámila 
se s vypořádáním připomínek a konstatuje, že tuto část pravidel považuje za projednanou. 
ze členů komise: (celkem přítomno 11 členů komise): 11/0/0 - usnesení bylo schváleno 
z ostatních zájemců o činnost v EK: 1/0/0 
 
Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 12. 3. 2021:  
EK AS VUT projednala články 5 a 6 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 a seznámila 
se s vypořádáním připomínek a konstatuje, že tuto část pravidel považuje za projednanou. 
ze členů komise: (celkem přítomno 11 členů komise): 10/0/1 - usnesení bylo schváleno  
z ostatních zájemců o činnost v EK: 1/0/0 
 
Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 12. 3. 2021:  
EK AS VUT se cestou předsedy AS VUT obrací na vedení VUT s žádostí o poskytnutí více informací 
k článku 10 bodu 5 pravidel rozpočtu. (Stanoviska děkanů fakult, určení prostředků a pravidla fondu) 
ze členů komise (celkem přítomno 11 členů komise): 11/0/0 - usnesení bylo schváleno 
z ostatních zájemců o činnost v EK: 1/0/0 
 
Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 12. 3. 2021:  
EK AS VUT projednala články 15 až 28 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 a sezná-
mila se s vypořádáním připomínek a konstatuje, že tuto část pravidel považuje za projednanou. 
ze členů komise (celkem přítomno 11 členů komise): 11/0/0 - usnesení bylo schváleno  
z ostatních zájemců o činnost v EK: 1/0/0 

 
Usnesení EK AS VUT ze dne 19. 3. 3021: 
 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala článek 8 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve verzi ze dne 
18.3.2021a seznámila se s realizací návrhu na zpřesnění textu podle pravidel MŠMT, s úpravami 
souhlasí a konstatuje, že tuto část pravidel považuje za projednanou s tím, že další diskutovaná 
témata související se článkem 8 doporučuje diskutovat na (distančním výjezdním) zasedání AS VUT 
po projednání rozpočtu VUT na rok 2021. 

Výsledek členové: 15/0/0 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 15 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 4/0/1 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 19. 3. 2021: - Nepřijato 
EK AS VUT navrhuje, aby do podílu HS na financování CESA a svobodných předmětů podle článku 
9 Pravidel rozpočtu VUT se promítl KEN. 

Výsledek členové: 1/13/1 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 15 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 0/4/1 Pro/Proti/Zdržel se     
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Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala článek 9 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve verzi ze dne 
18.3.2021, seznámila se s návrhy na změny, s úpravami souhlasí a konstatuje, že tuto část pravidel 
považuje za projednanou s tím, že další diskutovaná témata související se článkem 9 doporučuje 
zařadit na (distanční výjezdní) zasedání AS VUT po projednání rozpočtu VUT na rok 2021. 

Výsledek členové: 11/0/1 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 12 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 5/0/0 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala odstavec 5 článku 10 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve 
verzi ze dne 18.3.2021 (Fond rozvoje), seznámila se s návrhy na změny a po úpravě poslední věty 
odstavce (konzultováno s kvestorem) na "Vytvoření FR a Pravidla FR budou ošetřena samostatnou 
normou projednanou a schválenou v AS VUT" s návrhem souhlasí. 

Výsledek členové: 13/1/0 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 14 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 4/0/0 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Usnesení EK AS VUT č. 5 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala článek 10 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve verzi ze dne 
18.3.2021, seznámila se s úpravami, souhlasí s nimi a konstatuje, že tuto část pravidel považuje za 
projednanou. EK AS VUT doporučuje dále diskutovat téma IP DKRVO na výjezdním zasedání AS 
VUT. 

Výsledek členové: 14/0/0 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 14 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 5/0/0 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Usnesení EK AS VUT č. 6 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala návrh úpravy odstavce c5 článku 12 předložených pravidel rozpočtu VUT 
na rok 2021 ve verzi ze dne 18.3.2021, která vycházela z diskuze na minulých jednáních komise a 
doporučuje přijmout následující textaci:        
* Priority prací CVIS v rámci zabezpečení informačních technologií na VUT v Brně navrhuje pro-
rektor pro informační technologie po předchozím projednání a schválení Radou pro informační 
systém; za jejich následnou realizaci odpovídá ředitel CVIS. 
* Ředitel CVIS je povinen při předkládání návrhu rozpočtu oddělit v centralizovaných prostředcích 
běžné provozní aktivity CVIS od výše uvedených identifikovaných priorit. Tyto priority jako součást 
rozpočtu CVIS schvaluje AS VUT. Ředitel CVIS předloží AS VUT výsledky těchto prioritizovaných 
prací za předchozí rok nejpozději do zahájení projednávání Rozpočtu VUT pro aktuální rok. 

Výsledek členové: 12/0/1 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 13 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 6/0/0 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Usnesení EK AS VUT č. 7 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala článek 12 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve verzi ze dne 
18.3.2021, seznámila se s úpravami, souhlasí s nimi a konstatuje, že tuto část pravidel považuje za 
projednanou. EK AS VUT doporučuje dále diskutovat téma centralizovaných zdrojů a zejména fi-
nancování IT na VUT na výjezdním zasedání AS VUT. 

Výsledek členové: 13/0/0 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 13 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 6/0/0 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Usnesení EK AS VUT č. 8 ze dne 19. 3. 2021: - Nepřijato 
EK AS VUT doporučuje z článku 7 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve verzi ze dne 
18.3.2021 vypustit bod 3. 

Výsledek členové: 5/3/6 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 14 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 3/1/2 Pro/Proti/Zdržel se     
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Usnesení EK AS VUT č. 9 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala článek 7 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve verzi ze dne 
18. 3. 2021, seznámila se s úpravami, souhlasí s nimi za podmínky, že dotazy vznesené na dnešním 
jednání komise k bodu 3 budou vyjasněny v rámci přípravy Rozpočtu VUT na rok 2021. 
EK AS VUT konstatuje, že tuto část pravidel považuje za projednanou. 

Výsledek členové: 13/0/1 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 14 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 5/0/0 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Usnesení EK AS VUT č. 10 ze dne 19. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT projednala článek 13 předložených pravidel rozpočtu VUT na rok 2021 ve verzi ze dne 
18. 3. 2021, seznámila se s úpravami, souhlasí s nimi a konstatuje, že tuto část pravidel považuje 
za projednanou. EK AS VUT doporučuje dále diskutovat téma odvodů centralizovaných zdrojů 
včetně výjimek z odvodů na výjezdním zasedání AS VUT. 

Výsledek členové: 12/0/1 Pro/Proti/Zdržel se, hlasovalo členů 13 z celkem 16 členů EK  

Výsledek hosté: 6/0/0 Pro/Proti/Zdržel se     

 
Dne 21. 3. 2021 zaslal kvestor Janíček finální verzi Pravidel rozpočtu VUT pro r. 2021 reflektující 
většinu připomínek postupně projednávaných EK AS VUT – naposledy dne 19. 3. 2021, včetně při-
ložené verze s vyznačenými změnami v revizním režimu. Tato finální verze byla před jejím rozeslá-
ním členům AS VUT (včetně nově zvolených členů AS pro nové funkční období) zkontrolována doc. 
Steinbauerem i předsedou EK AS VUT RNDr. Popelou, doc. Steinbauer připravil rovněž přiloženou 
rozdílovou verzi pro informaci. 

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS VUT konstatoval, že jednání EK AS 
VUT se zúčastnila vždy většina členů EK AS VUT a hostů – zejména nově zvolených členů AS pro 
nové funkční období, kteří mají v budoucnu zájem pracovat v EK AS VUT. Kromě členů EK se jed-
nání průběžně účastnili také kvestor Janíček a rektor Štěpánek, včetně prorektorů VUT, vždy pří-
slušných k projednávané části pravidel, týkající se oblasti jejich působnosti. Dnes před zasedáním 
AS se uskutečnilo poslední jednání EK AS VUT o aktuálně předloženém návrhu „Pravidel rozpočtu 
VUT 2021, se zapracovanými připomínkami projednanými ekonomickou komisí, na kterém členové 
EK hlasovali o finálním usnesení, se kterým RNDr. Popela seznámil členy AS VUT.   

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 23. 3. 2021: - Přijato 
EK AS VUT na základě shromáždění připomínek, jejich diskusí a vypořádání a v návaznosti na dílčí 
usnesení přijatá na předchozích zasedáních komise, doporučuje AS VUT schválení Pravidel roz-
počtu VUT na rok 2021 (předložených 22. 2. 2021) ve verzi ze dne 21. 3. 2021. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: účast 9, pro – 7 hlasů.  
 
Předseda AS VUT Hanáček poté vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předložené finální verzi 
„Pravidel rozpočtu VUT 2021“ nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzne-
seny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla rozpočtu VUT v Brně na rok 2021 (předložená 22. 2. 
2021) ve verzi ze dne 21. 3. 2021. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Na závěr doc. Hanáček poděkoval předsedovi EK RNDr. Popelovi za náročné řízení jednání komise 
a celé EK AS VUT za velmi intenzivní práci, k jeho poděkování se připojili za EK Ing. Galeová a doc. 
Opravil. Kvestor Janíček poděkoval EK AS VUT za perfektní spolupráci a konstatoval, že průběh 
projednávání letošních „Pravidel rozpočtu VUT 2021“ probíhal obdobně, jako tomu bylo i v předchá-
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zejících letech. Rektor Štěpánek konstatoval, že dobře připravená pravidla rozpočtu jsou východis-
kem pro vytvoření kvalitního rozpočtu a rovněž poděkoval EK AS VUT za odvedenou práci a celému 
AS VUT za schválení pravidel.  
 

 Další ekonomické záležitosti – Centralizované prostředky pro r. 2021 
 

Návrh centralizovaných prostředků VUT pro r. 2021 předložil z pověření rektora Štěpánka kvestor 
Janíček – rozeslán e-mailem dne 4. 3. 2021 spolu s komentářem kvestora.  

Kvestor Janíček na dnešním zasedání AS sdělil, že předložený návrh obsahuje souhrn obdržených 
požadavků, nové a navýšené položky byly konzultovány a upravovány. Návrh obsahuje standardní 
tabulku v členění: mandatorní výdaje – centralizované aktivity – centralizované součásti (Rektorát, 
CVIS, Nakladatelství, ÚK, ICV..), pro r. 2021 VUT cílí na výši centralizovaných prostředků nepřekra-
čující jejich výši v r. 2020. Součástí je soupis všech uznaných výjimek ze zápočtu do výnosů roz-
hodných pro stanovení příspěvku do CP, které jsou označeny i v „Pravidlech rozpočtu VUT 2021“, 
tak aby o nich bylo možné jednat. Komentáře k položkám, které budou požadovány k vysvětlení, 
podají jejich garanti uvedení v příslušném sloupci, budou-li k tomuto vysvětlení přizváni. Po dnešním 
schválení „Pravidel rozpočtu VUT 2021“ bude namodelován návrh Rozpočtu VUT na r. 2021 – čísla 
pro výpočet jsou k dispozici, paralelně se bude možné zabývat právě těmito centralizovanými pro-
středky.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela dále sdělil, že předpokládá další jednání EK AS VUT příští 
úterý, tj. 30. 3. 2021, po skončení jednání KR od 10:00 hodin. Na programu jednání EK bude před-
ložený návrh Centralizovaných prostředků, který byl rozeslán s dostatečným předstihem, takže si jej 
mohli členové EK předem prostudovat.   
 
 

7. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Další legislativní záležitosti 
 
Předseda AS VUT doc. Hanáček krátce zrekapituloval, že k legislativní oblasti týkající se problema-
tiky funkčního období stávajícího AS VUT a ustavujícího zasedání nově zvoleného AS VUT nemá 
žádné nové informace a je stále počítáno se stávajícím scénářem.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že také nemá žádné nové informace.   
 
 

8. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Zpráva o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na Ústavu soud-
ního inženýrství v zimním semestru akademického roku 2020/21 

 
Výše uvedenou Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na ÚSI v zimním 
semestru akad. roku 2020/21, kterou podal ředitel ÚSI prof. Pospíšil, předložil rektor prof. Štěpánek 
AS VUT dne 22. 3. 2021 – bezprostředně rozeslána všem členům AS VUT.  

Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer na dnešním zasedání AS sdělil, že si zprávu prozatím krátce 
prostudoval a lze předpokládat, že PK AS VUT zprávu projedná zřejmě per rollam. 

Následovala diskuse členů AS VUT, která se týkala směrnice VUT, ze které vyplývá nutnost schva-
lování výše uvedených zpráv o hodnocení výuky na fakultách a VŠ ústavech – viz  

Směrnice č. 73/2017 - Pravidla pro hodnocení vzdělávací činnosti studenty, absolventy VUT a za-
městnavateli – Vnitřní legislativa VUT – VUT (vutbr.cz) 

 

 

https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-73-2017-pravidla-pro-hodnoceni-vzdelavaci-cinnosti-studenty-absolventy-vut-a-zamestnavateli-d161411
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-73-2017-pravidla-pro-hodnoceni-vzdelavaci-cinnosti-studenty-absolventy-vut-a-zamestnavateli-d161411
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V této souvislosti předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová a členka SK Ing. Konečná připomněly, 
že již na předcházejících zasedáních AS studenti upozorňovali na to, že není dodržováno ustano-
vení, které se týká zveřejňování hodnotících komentářů dle článku 4 odst. 9 této směrnice: „Po ukon-
čení hodnocení zveřejní nositel oprávnění uskutečňovat studijní program v interní části internetových stránek 
fakulty (popř. VŠ ústavu) výsledky hodnocení všech předmětů. K výsledkům mají po přihlášení přístup všichni 
členové akademické obce fakulty (popř. VŠ ústavu). Nositel oprávnění uskutečňovat studijní program může 
rozhodnout, že nebudou zveřejněny ty slovní komentáře studentů, které jsou v rozporu s etickými principy.“ 

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu sdělovali svoje názory členové SK AS zejména 
Ing. Kruljacová, Ing. Konečná, V. Konupčík, i akademičtí pracovníci zejména doc. Steinbauer, prof. 
Štětina, Mgr. Musilová, doc. Jaroš, doc. Diviš a RNDr. Popela. Studenti konstatovali, že dle jejich 
názoru by fakulty / VŠ ústavy měly ustanovení článku 4 odst. 9 této směrnice dodržovat a hodnotící 
komentáře by měly zveřejňovat. Členové KAP AS poukazovali na to, že komentáře studentů jsou 
anonymní, zatímco jejich hodnocení akademických pracovníků jsou osobní /adresná, a tento způsob 
dle jejich názoru není možné považovat za zcela vyvážený. Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová 
sdělila, že pokud fakulta nevydala k této problematice svou vlastní směrnici, musí se řídit směrnicí 
rektora. Pokud fakulta směrnici nedodržuje, mohou se studenti obrátit na příslušného proděkana pro 
studium / děkana fakulty a požádat o plnění dikce směrnice. Podle výše uvedené směrnice by měly 
být nejpozději do začátku následujícího hodnocení výsledky hodnocení zveřejněny.  Prorektor Dou-
povec sdělil, že směrnice byla před jejím zavedením předložena fakultám / VŠ ústavům k připomín-
kování. 

Členové AS VUT vzali předložení hodnotící zprávy ÚSI na vědomí s tím, že tento dokument bude 
po projednání v PK AS VUT projednán / schválen po uplynutí čtyřtýdenní předkládací lhůty na příš-
tím zasedání AS VUT v dubnu.  
 

 Další pedagogické záležitosti – Informace prorektora Doupovce 
 
Prorektor informoval, že AS VUT budou předložena Pravidla pro přijímací řízení do DSP na CEITEC 
VUT. NAÚ ale prodloužil lhůtu ke schválení tohoto studijního programu, který je v současné době 
projednáván. Lze předpokládat, že tato pravidla budou předložena před příštím zasedáním AS se 
žádostí o zkrácení předkládací lhůty k projednání. Mgr. Musilová sdělila, že o této záležitosti hovořila 
s prorektorem Doupovcem, výše uvedená pravidla byla projednávána i s PrO, proto by dle jejího 
názoru mohla být na příštím zasedání AS ve zkrácené předkládací lhůtě bez problému schválena.  
 
 

9. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Další záležitosti KTČ AS VUT   
 
Ing. Bradáč sdělil, že KTČ AS VUT neprojednávala žádné aktuální dokumenty.  
 

 
10. RŮZNÉ  
 

 Stanovení termínu příštího zasedání AS VUT a informace o dalších možných termí-
nech zasedání AS VUT v I. pololetí r. 2021 
 

Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení termínu příštího zasedání AS VUT. Členové AS 
VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5:  
Akademický senát VUT schvaluje následující termín konání zasedání AS VUT: 20. 4. 2021.  
Předběžné termíny dalších zasedání: 18. 5., 15. 6. 2021 a 29. 6. 2021. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Různé – Schválení nových členů EK AS VUT  
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová požádala AS VUT o schválení dvou studentů do ekono-
mické komise AS VUT – Bc. Dianu Hodulíkovou a Ing. Daniela Skřeka. RNDr. Popela sdělil, že také 
MgA. Homola, který se pravidelně účastní zasedání EK AS VUT, požádal o možnost pracovat v EK 
AS VUT. RNDr. Popela dále sdělil, že oceňuje zájem členů AS pracovat v EK AS VUT, ale současně 
upozornil, že v případě neúčasti členů EK na jejích zasedáních může dojít k neusnášení schopnosti 
komise. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného návrhu usnesení. 

 
Návrh usnesení AS č. 4:  
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Daniela Skřeka, Bc. Dianu Hodulíkovou a MgA. Ondřeje Ho-
molu do funkce členů EK AS VUT. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
Na závěr předseda AS Hanáček poděkoval všem účastníkům zasedání AS VUT za dnešní účast 
a ukončil jednání.  

 
   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 4/2021 DNE 23. 3. 2021 
 
 

UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, s doplněním bodu 8. Pe-
dagogické záležitosti o Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na ÚSI 
v zimním semestru akademického roku 2020/21.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla rozpočtu VUT v Brně na rok 2021 (předložená 22. 2. 
2021) ve verzi ze dne 21. 3. 2021. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Ing. Daniela Skřeka, Bc. Dianu Hodulíkovou a MgA. Ondřeje Ho-
molu do funkce členů EK AS VUT. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje následující termín konání zasedání AS VUT: 20. 4. 2021.  
Předběžné termíny dalších zasedání: 18. 5., 15. 6. 2021 a 29. 6. 2021. 
 

TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ 
Příští zasedání AS VUT se bude konat 20. 4. 2021 v 9:00 hodin 

v rámci videokonference MICROSOFT Teams. 
 
 
 

Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

Zapsala: Jarmila Cardová 


